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摘要 贝伐单抗是全世界第一个抗肿瘤血管生成药物，自2004年美国FDA 批准上市以来引起广泛的关注和研究。目前已知其与标准化

疗方案联合对于结直肠癌，非小细胞肺癌，肾癌等多种实体瘤有明确疗效，能够显著延长患者生存时间，改善生活质量。但贝伐单抗

作为一种靶向治疗药物，其针对的优势人群却始终没有明确。许多学者在此领域进行了探索，本文将就近年关于贝伐单抗疗效预测因

素的相关研究结果及存在问题加以综述。
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Abstract： Abstract Bevacizumab is the first drug in the world aimed at angiogenesis. Since gaining FDA approval in 2004, this 

drug has attracted much attention. In combination with standard chemotherapy, bevacizumab has a definitive effect on several solid 

tumors, such as colorectal cancer, non-small cell lung cancer, and renal cell cancer. Bevacizumab significantly prolongs and 

improves the quality of a patient's life. Despite the number of related studies, scientists have not yet identified who benefits the 

most from bevacizumab. This arti-cle reviews the accomplishments and questions of recent studies concerning the predictive 

factors of bevacizumab. 
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